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Naosnovu clana 187 i 188 Poslovnika Skupstine Crne Gore, Andeli Jaksic Stojanovic, Ministarki 
prosvjete, nauke i inovacija u Vladi Crne Gore, postavijam sljedece pitanje:

PoStovana ministarko Jaksic Stojanovic,

§ta je Ministarstvo prosvjete, nauke i inovacija uradilo u normativnom dijelu u cilju unapredenja 
kvaliteta obrazovanja u nasem drustvu?

Obrazlozenje cu dati na sjednici, a odgovor trazim i u pisanoj formi.
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Broj: 01/1-008/24-2225/27 Podgorica, 03. april 2024.godine

SKUPSTINA CRNE GORE
n/r Aleksandaru Klaricu, generalnom sekretaru

Predmet: Odgovor na posianicko pitanje poslanice Radinke Cincur

Pogtovani g-dine Klaritu

U prilogu Vam dostavijamo odgovor na poslanidko pitanje g-dina Radinke Cincur. 
poslanice.

S postovanjem

MINISTARKA
Prof, dr Andela Jaksic-Stojanovic
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Na osnovu clana 187 i 188 Poslovnika SkupStine Crne Gore, ministarki prosvjete 
nauke i inovacija, gdi. Andeli Jaksic Stojanovic, postavijam sljedece

>

POSLANICKO PITANJE:

Sta je MPN! uradilo u normativnom dijelu u ctiju unapredenja kvaliteta obrazovanja u 
na§em drustvu?

OBRAZLOZENJE;

Obrazlozenje 6u dati na sjednici, a odgovor trazim i u pisanoj formi.

S postovanjem,

Radinka Cincur

Posianica
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ODGOVOR NA POSLANICKO PITANJE:

Postovana poslanice Cincur,

Ministarstvo prosvjete, nauke i inovacija u prethodnom periodu je pokrenulo brojne 
normativne procedure.

Znacajnu ulogu u ovom procesu, barem kada je u pitanju visoko obrazovanje, ce imati 
i Savjet za visoko obrazovanje koji je kostituisan, a koji je bio nefunkcionalan od marta 
2023. godine. U pitanju je Savjet koji ima veoma bitne nadleznosti koje uticu na 
kvalitetno funkcionisanje visokog obrazovanja, jer to tijelo analizira stanje i dostignuca 
u visokom obrazovanju i daje strucne predloge Ministarstvu i Vladi Crne Gore, daje 
misljenje na Zakona o visokom obrazovanju, Zakon o akademskom integritetu, kao i 
na Strategiju razvoja visokog obrazovanja, ali i propisuje usiove i kriterijume za izbor 
u akademska zvanja. Savjet, takode, daje misljenje o visini sredstava za finansiranje 
javnih ustanova visokog obrazovanja i studenata na tim ustanovama za svaku 
studijsku godinu, kao i misljenje o broju studenata i visini sredstava za finansiranje 
studenata na studijskim programima od javnog interesa na privatnim ustanovama 
visokog obrazovanja za svaku studijsku godinu. Formiranjem Savjeta je konacno 
odblokiran proces i otvorena mogudnost za donosenje kljucnih zakonskih i strateskih 
akata u oblasti visokog obrazovanja.

Formirana je Radna grupa koja ce se baviti Zakonom o visokom obrazovanju, a koju 
dine predstavnici Ministarstva prosvjete, nauke i inovacija, ustanova visokog 
obrazovanja, studenata, CANU, privrede i civilnog sektora. Planom rada Vlade, 
predvideno je da Zakon bude spreman za usvajanje do kraja tekude godine.

Zakonom de se definisati ciljevi visokog obrazavanja, javni interes, eticki kodeks, 
dostupnost visokog obrazovanja, unapredenje kvaliteta visokog obrazovanja, 
nadleznosti i rad Agencije za kontrolu i obezbjedenje kvaliteta visokog obrazovanja, 
obrazovanje, sastav, mandat i nadleznost Savjeta, finansiranje ustanova visokog 
obrazovanja, model studija, upisna politika i druga vazna pitanja iz oblasti visokog 
obrazovanja.

Nakon izmjene Zakona pristupide se i izmjeni podzakonskih akata kojima se regulise 
ova oblast.

Pripremljen je i nacrt Strategije visokog obrazovanja 2024-2027 koja ce biti razmatrana 
na prvoj sjednici Savjeta za visoko obrazovanje.

U dijeiu naucno-istrazivacke djelatnosti formiran je Savjet za naudno-istrazivacku 
djelatnost, koji broji devet clanova, uz postizanje principa ravnomjerne zastupljenoati 
svih nauka. Prva sjednica Savjeta odrzana je 1.4.2024. godine i na njoj je predslavijen 
status aktivnosti, planovi i dogovoreno utvrdivanje prioritetnih oblasti istrazivanja za 
naredni petogodisnji period.

Formirana je Radna grupa za Strategiju NiD i ona je sprovela proces konsultacija sa 
naucnoistrazivackom zajednicom tokom januara i februara ove godine. Uradena je 
Analiza stanja, definisani su strateski ciljevi, a trenutno je Straregija u fazi pripreme 
operativnih ciljeva i aktivnosti za njihovo sprovodenje, Usvajanje se ocekuje do kraja II 
kvartala, kako je i planirano Programom rada Vlade.



Formirana je Radna grupa za izradu Mape puta za istrazivacku infrastrukturu Crne 
Gore Rjesenjem MPNI br. 09-082/24-225/1 od 27. februara 2024. god. Mapiranje je 
zapoceto u februaru ove godine, ocekuje se finaltzacija sredinom aprila, kada krece 
obrada podataka i priprema dokumenta, Cije se usvajanje ocekuje u III kvartalu. Za 
ovaj segment Je ostvarena podrska Svjetske banke kroz EU Reform Facility.
Forimira je Radna grupa za Zakon o naucnoistrazivackoj djelatnostl. Takode, 
ostvarena Je podrska Svjetske banke kroz Instrument EU Reform Facility. Radna grupa 
pocinje sa radom u aprilu, a usvajanje predloga Zakona na Vladi ocekuje se do kraja 
IV kvartala.
Dodatno, imenovan je Savjet za kvalifikacije cija ce prva sjednica biti 22. aprila, a na 
njoj ce biti formirane i sektorske komisije.

Posto smo u prethodnom periodu imali dosta izazova kada je u pitanju ekstema 
matura, odmah smo pristupili izmjenama i dopunama Pravilnika o nacinu, postupku i 
vremenu polaganja maturskog ispita u gimnaziji i Pravilnika o nadinu i postupku 
polaganja strucnog ispita za ucenike koji nastavijaju obrazovanje.
Inicijativa za izmjenu i dopunu Pravilnika o nabinu, postupku i vremenu polaganja 
maturskog ispita u gimnaziji i Pravilnika o nacinu i postupku polaganja strucnog ispita 
za ubenike koJi nastavijaju obrazovanje pokrenuta je radi unapredenja procesa 
sprovodenja maturskog/strubnog ispita.

Takode, izmjenjen je i dopunjen Pravilnik o nacinu i postupku testiranja postignuba na 
kraju drugog ciklusa i provjere znanja ubenika na kraju treceg ciklusa.
Kada je rijec o osnovnom obrazovanju formirana je Radna grupa koja radi na 
izmjenama i dopunama Pravilnika o nabinu i postupku dodjeljivanja pohvala i nagrada 
i vaspitnih mjera za ubenike.
Formirana je i Radna grupa koja se bavi i izmjenama i dopunama Pravilnika o blizem 
nabinu organizovanja i sprovodenja polaganja vozabkog ispita.
U partnerstvu Delegacije Evropske unije, UNlCEF-a i Ministarstva prosvjete, nauke i 
inovacija zapobela je realizacija projekta “Kvaiitetno obrazovanje za svako dijete“. 
Projekat traje od januara 2024. godine do decembra 2025. godine i njegov glavni cilj 
je razvoj sveobuhvatne Strategije za reformu obrazovanja (2025-2035) u Cmoj Gori, 
te je u skladu sa definisanim ciljem formirana Radna grupa za izradu Strategije kojaje 
vec pobela sa radom.

Takode, narednih dana bemo formirati i Radnu grupu koja be se baviti izmjenama i 
dopunama Zakona o opbtem obrazovanju i vaspitanju. kao i Zakona o priznavanju 
inostranih obrazovnih isprava i izjednabavanju kvalifikacija.

S postovanjem,
MINISTARKA PROSVJETE NAUKE I INOVACIJA 

Prof, dr Andela Jaksib-Stojanovib


